

## اللائحة العامة لبطولة الكرة الطائرة 2026

1. يعد مدير الفريق الممثل الرسمي للفريق تجاه اللجنة الفنية واللجنة المنظمة.
2. يتوجب على كل فريق يرغب في المشاركة في البطولة إنشاء حساب خاص بالفريق عبر الموقع الإلكتروني للدورة [www.nasst.ae](http://www.nasst.ae) واختيار اسم للفريق، ويحق للجنة المنظمة طلب تغيير الاسم في حال عدم ملائمتها.
3. في حال مشاركة فريق في البطولة باسم جهة أو مؤسسة أو شركة أو ناد، يجب تقديم موافقة الجهة المعنية، مع الإقرار بعدم تحمل اللجنة المنظمة أي التزامات مالية أو قانونية.
4. لا تتحمل اللجنة المنظمة أية نفقات متعلقة بمشاركة الفرق في البطولة.

### 5. الجدول الزمني للبطولة وإجراءات التسجيل:

- فترة تسجيل أسماء ومدراء الفرق وتسليم شيك الضمان: من تاريخ 20 إلى 29 / 1 / 2026
- فترة تسجيل اللاعبين: من تاريخ 20 / 1 / 2026 ولغاية 22 / 2 / 2026 (الساعة 00:00).
- تقام قرعة البطولة والمجتمع الفني: يوم 2026/2/23 (الساعة 11:00) صباحاً بتقنية الفيديو عن بعد.
- تقام البطولة خلال الفترة: من 26/2 إلى 7 / 3 / 2026.

### 6. قواعد وشروط تأهيل الفرق

- تقام البطولة بمشاركة عدد 8 فرق تم اختيارها وفق الآلية المعتمدة من اللجنة المنظمة.
- لا يجوز تغيير اسم الفريق بعد إجراء القرعة.
- في حال انسحاب الفريق أو مخالفة شروط التسجيل، يحق للجنة المنظمة شطب مشاركته واستبداله من قائمة فرق الاحتياط ولن تتم دعوة الفريق المنسحب للمشاركة في النسخ القادمة.

### 7. قواعد وشروط تأهيل اللاعبين

- أن يكون عمر اللاعب 18 سنة فما فوق بتاريخ إقامة البطولة.
- يحق لكل فريق تسجيل عدد (10) لاعبين كحد أدنى و(14) لاعب كحد أقصى.
- يجب على كل فريق تحويل إقرار اللاعب وفق الاستمارة المعتمدة من اللجنة المنظمة، متضمناً إقراره بعدم تسجيله سابقاً في أي فريق آخر، وكونه لائقاً طبياً للمشاركة في البطولة، مع تحمله المسؤولية الكاملة عن أي معلومات مخالفة لما جاء في الإقرار، وإعفاء اللجنة المنظمة من أي مسؤولية ذات صلة.
- لا يجوز طلب استبدال أو استكمال لاعبين بعد انقضاء فترة تسجيل اللاعبين.
- يحق للجنة الفنية في جميع الأحوال تعديل القائمة المعتمدة لللاعبين في حال ثبوت عدم استيفاء شروط تسجيل أحد اللاعبين.
- في حال ثبوت تسجيل أحد اللاعبين لأكثر من فريق مشارك في البطولة في وقت واحد، يحق للجنة الفنية، بعد دراسة الواقع والمستندات، أن تقرر تأهيل اللاعب للمشاركة مع الفريق الذي ثبت صحة تعاقده معه، أو تعليق مشاركته نهائياً في البطولة في حال ثبوت تسجيله المعتمد مع أكثر من فريق بإرادته، أو قيامه بتغيير وثائق ومستندات تسجيله.

## 8. قواعد وشروط تنظيم البطولة

تقام البطولة بمشاركة 8 فرق وفق النظام التالي:

### أولاً: دور المجموعات

- تقسيم الفرق الثمانية (8) عن طريق القرعة إلى مجموعتين (2)، تكون كل مجموعة من عدد أربعة (4) فرق.
- تقام المباريات بنظام الدوري من دور واحد.
- يتأهل الفريقان صاحبا المركز الأول والثاني من كل مجموعة للدور النصف النهائي.

### طريقة احتساب النقاط:

- الفوز (3/0) أو (0/3): ثلث نقاط للفائز، وصفير للمهزوم.
- الفوز (2/1): نقطتان للفائز، ونقطة واحدة للمهزوم.
- الانسحاب من المباراة: خصم نقطة من رصيد الفريق.

### طريقة تحديد ترتيب الفرق:

- في حال التعادل بين فريقيين أو أكثر: يحدد الترتيب بعدد مرات الفوز وفقاً لإجمالي النقاط الحاصل عليها الفريق من الفوز والخسارة.
- في حالة التعادل بين فريقيين أو أكثر بعدد النقاط الحاصل عليها الفريق من الفوز والخسارة: يحدد الترتيب وفقاً للنسبة الناتجة عن قسمة مجموع الأشواط التي له على مجموع الأشواط التي عليه.
- إذا استمر التعادل بواقع نسبة الأشواط: يحدد الترتيب وفقاً للنسبة الناتجة عن قسمة مجموع نقاط الأشواط التي له على مجموع النقاط التي عليه.
- إذا استمر التعادل بواقع نسبة نقاط الأشواط: تعطى الأسبقية للفريق الفائز باخر مباراة بينهما.

### ثانياً: الدور النصف النهائي / الدور النهائي

- تقام مباريات نصف النهائي بنظام خروج المغلوب وفقاً للتالي:
  - أول مج الأولى x ثانى مج الثانية
  - أول مج الثانية x ثانى مج الأولى

- يتأهل الفريقان الفائزان في نصف النهائي إلى المباراة النهائية لتحديد المركزين الأول والثاني.
- يتقابل الفريقان الخاسران في مبارياتي نصف النهائي لتحديد المركزين الثالث والرابع.

9. تلتزم الفرق المشاركة بإيداع مبلغ وقدره (20,000) عشرون ألف درهم إماراتي (نقداً أو بواسطة شيك) باسم مدير الفريق كتأمين لضمان المشاركة في البطولة، بموع德 أقصاه 29/1/2029. ويسترد المبلغ خلال مدة 10 أيام بعد انتهاء البطولة، ويعد هذا المبلغ غير قابل للاسترداد في حالة انسحاب الفريق من البطولة أو بموجب قرار يصدر عن اللجنة المنظمة بمصادرة التأمين كلياً أو جزئياً.

10. يتم تسجيل الطاقم التدريبي والطبي وفقاً للمسميات التالية: مدرب، مساعد مدرب، محلل بيانات، معالج، طبيب.

11. يلتزم مدير الفريق بإدخال بيانات الفريق واللاعبين والكادر الفني والإداري والطبي عبر منصة البطولة، مع تحميل المستندات التالية:

- صورة من بطاقة الهوية سارية المفعول (من الجهتين الأمامية والخلفية) للمواطنين والمقيمين.
- صورة جواز سفر ساري المفعول لغير المقيمين.
- صورة شخصية حديثة لكل لاعب.

الإقرار الإلكتروني بموافقة اللاعبين على المشاركة مع الفريق، وعدم تسجيلهم مع فرق أخرى في تاريخ وتوقيت التسجيل، وأنهم لائقين طبياً للمشاركة في البطولة، وعدم تحمل اللجنة المنظمة أية مسؤولية عن هذا الإقرار.

- يجوز للجنة المنظمة طلب صورة من عقود اللاعبين أو أية مستندات ثبوتية إضافية عند اللزوم.

12. يلتزم كل فريق مشارك تقديم طقمي ملابس رياضية بلونين مختلفين (أساسي واحتياطي)، مرقمين من (1) إلى (99) بأرقام واضحة وغير مكررة، مع طباعة شعار البطولة والرعاة وفق دليل اشتراطات الملابس، واعتماد الطقمين خلال الاجتماع الفني للفرق، والتزام الفرق باللعب بألوان الأطقم المعتمدة حسب جدول المباريات.

13. لا يجوز تغيير اللاعب الحر (الليبرو) أثناء مباريات البطولة.

14. تقام جميع مباريات البطولة وفق قوانين الاتحاد الدولي لكرة الطائرة ولوائح اتحاد الإمارات العربية المتحدة لكرة الطائرة باستثناء التعديلات الواردة بهذه اللائحة وملحقاتها أو التعاميم الصادرة عن اللجنة الفنية.

15. سيتم تطبيق تقنية "تحدي الفيديو (VCS)" في تحكيم مباريات البطولة وفق القواعد المعتمدة من الإتحاد الدولي لكرة الطائرة.

16. تمنح الفرق الحاصلة على المراكز الثلاثة الأولى جوائز مالية تحددها اللجنة المنظمة.

#### 17. تنفيذ وتفسير اللائحة

تعد اللجنة المنظمة الجهة المختصة مباشرةً أو عن طريق اللجنة الفنية بتنفيذ وتفسير أحكام اللوائح التنظيمية والفنية الخاصة ببطولة الكرة الطائرة ولها حق تعديليها وإصدار القرارات الازمة في المسائل المنصوص عليها بهذه اللوائح أو التي لم يرد بها نص.

## General Regulations of the Volleyball Championship 2026

1. The Team Manager shall be deemed the official representative of the team vis-à-vis the Technical Committee and the Organizing Committee in all matters related to the championship.
2. Each team must create a dedicated team account through the championship website ([www.nasst.ae](http://www.nasst.ae)) and select a team name. The Organizing Committee reserves the right to request a change of the team name if it is deemed inappropriate.
3. If a team will participate under the name of an establishment, company, or club, a written approval from the concerned entity shall be submitted, confirming both its consent to participation under its name and that the Organizing Committee shall bear no financial or legal obligations.
4. The Organizing Committee shall not bear any expenses related to the participation of teams in the championship.

## 5. Championship Timeline and Registration Procedures

- Registration of team names, Team Managers, and submission of the security deposit cheque: from 20/1/2026 to 29/1/2026.
- Player registration period: from 20/1/2026 until 22/2/2026 (at 00:00).
- The Championship draw and technical meeting: on 23/2/2026 at 11:00 a.m., via remote video conferencing.
- Championship period: from 26/2/2026 to 7/3/2026.

## 6. Rules and Conditions for Team Eligibility

- The championship shall be held with the participation of eight (8) teams selected in accordance with the procedures approved by the Organizing Committee.
- The team's name may not be changed after the draw has been done.
- If a team withdraws or violates the registration conditions, the Organizing Committee shall have the right to cancel the team's participation and replace it with a team from the reserve teams list. The withdrawn team shall not be invited to participate in future editions of the championship.

## 7. Rules and Conditions for Player Eligibility

- The player must be eighteen (18) years old or above on the commencement date of the championship.
- Each team shall register a minimum of ten (10) players and a maximum of fourteen (14) players
- Each team shall upload the player's acknowledgment using the form approved by the Organizing Committee, confirming that the player has not been previously registered with another team, is medically fit to participate in the championship, bears full responsibility for the accuracy of the information provided, and releases the Organizing Committee from any related liability.
- No requests for player replacement or completion shall be accepted after the expiry of the player registration period.
- The Technical Committee shall have the right, in all cases, to amend the approved player list if it is proven that any player does not meet the registration requirements.
- If it is proven that a player has been registered with more than one participating team simultaneously, the Technical Committee may, after reviewing the relevant facts and documentation, approve the player's participation with the team for which the validity of the contractual relationship is established, or suspend the player's participation in the championship definitely if it is proven that the player deliberately registered with more than one team by his own will, or altered registration documents.

## 8. Rules and Conditions for Organizing the Championship

The championship shall be held with the participation of eight (8) teams according to the following system:

### **First: Group Stage**

- The eight (8) teams shall be divided by draws into two (2) groups, each consisting of four (4) teams.
- Matches shall be played in a single round-robin system.
- The winner and runner-up of each group shall advance to the semi-final stage.

### **Points Allocation System:**

- Win (3–0) or (3–1): three (3) points for the winner, zero (0) points for the loser.
- Win (3–2): two (2) points for the winner and one (1) point for the loser.
- Withdrawal from a match: one (1) point shall be deducted from the team's total points.

### **Team Ranking Criteria:**

- Where two or more teams are tied, ranking shall be determined by the number of matches won based on the total points accumulated from wins and losses.
- If the tie remains based on total points, ranking shall be determined by the ratio of sets won to sets lost.
- If the tie persists based on set ratio, ranking shall be determined by the ratio of points scored in sets to points conceded.
- If the tie still persists based on set points ratio, priority shall be given to the team that won the last match between the tied teams.

### **Second: Semi-Final and Final Rounds**

- Semi-final matches shall be played under a knockout system as follows:
  - First of Group A × Second of Group B
  - First of Group B × Second of Group A
- The two winning teams in the semi-finals shall qualify for the final match to determine the winner and the runner-up of the championship.
- The two losing teams in the semi-final matches shall play to determine third and fourth places.

**9.** Participating teams shall deposit an amount of AED 20,000 (twenty thousand dirhams), in cash or by cheque issued in the name of the Team Manager, as a participation guarantee, no later than 29/1/2029.

The amount shall be refunded within ten (10) days after the end of the championship. This amount shall be non-refundable in the event of team withdrawal or pursuant to a decision issued by the Organizing Committee to confiscate the guarantee in whole or in part.

**10.** The coaching and medical staff shall be registered under the following titles: Coach, Assistant Coach, Data Analyst, Therapist, Doctor.

**11.** The Team Manager shall enter the team, players, technical, administrative, and medical staff data through the championship platform, and upload the following documents:

- A copy of a valid Emirates ID (front and back) for citizens and residents.
- A copy of a valid passport for non-residents.
- A recent personal photograph for each player.
- An electronic acknowledgement confirming the players' consent to participate with the team, that they are not registered with another team at the date and time of registration, that they are medically fit, and releasing the Organizing Committee from any responsibility arising from this declaration.
- The Organizing Committee may request copies of player contracts or any additional supporting documents when necessary.

**12.** Each participating team shall provide two sets of sports uniforms in two different colors (home and away), numbered from (1) to (99) with clear and non-duplicated numbers, with the championship logo and sponsors printed in accordance with the approved uniform requirements guide. The two kits shall be approved during the technical meeting, and teams shall comply with the approved colors according to the match schedule.

**13.** The libero player may not be changed during championship matches.

**14.** All championship matches shall be conducted in accordance with the rules of the International Volleyball Federation (FIVB) and the regulations of the UAE Volleyball Association, except for the amendments stipulated in this regulations, its appendices, or circulars issued by the Technical Committee.

**15.** Video Challenge System (VCS) technology shall be applied in officiating championship matches in accordance with the rules approved by the International Volleyball Federation.

**16.** Teams finishing in the top three positions shall receive cash prizes determined by the Organizing Committee.

## **17. Implementation and Interpretation of the Regulations**

The Organizing Committee shall be the competent authority, directly or through the Technical Committee, for implementing and interpreting the provisions of the organizational and technical regulations of the Volleyball Championship. It shall have the right to amend these regulations and issue the necessary decisions regarding matters stipulated herein or matters for which no provision is made.

